

السيرة الذاتية

الاسم: عبد السلام زيدان

اسم الأب: محمد

اسم الأم: خالدية

مواليد: ١٩٧١/٩/١٤ م

العنوان: الجمهورية العربية السورية - حمص - جامعة البعث - قسم التاريخ.

المؤهلات العلمية:

- ١- حصلت على إجازة في الآداب قسم التاريخ بدرجة جيد جداً من جامعة دمشق عام ١٩٩٤م الأول على الدفعة.
- ٢- حصلت على دبلوم دراسات عليا (تاريخ العرب والإسلام) بدرجة جيد من جامعة دمشق عام ١٩٩٥م.
- ٣- حصلت على دبلوم دراسات عليا (تاريخ العصور الوسطى) من جامعة أسيوط في جمهورية مصر العربية عام ١٩٩٩م.
- ٤- حصلت على درجة الماجستير باختصاص (تاريخ العصور الوسطى) بدرجة امتياز من جامعة أسيوط عام ٢٠٠١م.
- ٥- حصلت على درجة الدكتوراه باختصاص (تاريخ العصور الوسطى) بدرجة الشرف الأولى من جامعة أسيوط عام ٢٠٠٤م.

المقالات العلمية:

- ١- " دور الموصل في حركة الجهاد الإسلامي ضد الصليبيين ٤٩١-٥٠٧هـ".
- ٢- " المحاولة الثالثة التي قام بها الصليبيون لاحتلال دمشق ٥٤٣هـ/١١٤٨م".
- ٣- " دور الموصل في حركة الجهاد الإسلامي ضد الصليبيين ٥٠٧-٥٣٨هـ".
- ٤- " الساسة الصليبية للملك الانكليزي هنري الثاني ١١٥٤-١١٨٩م".
- ٥- " العلاقات الألمانية البيزنطية في ضوء الحملة الصليبية الثانية".
- ٦- " دور الإمبراطور فريديريك بربروسا في الحملة الصليبية الثالثة".

الكتب:

١- تاريخ الدولة العربية "العصر الأموي".

لمحة عن وظيفي:

- معيداً في قسم التاريخ جامعة حلب منذ ١٩٩٥/٧/٢٩م حتى تاريخ ١٩٩٨/١٢/٩م حيث تم إيفادي.
- تم إيفادي إلى جامعة أسيوط ثم عدت بتاريخ ٢٠٠٤/٨/٨م.
- أصبحت مدرساً في قسم التاريخ بتاريخ ٢٠٠٥/٥/١٦م.
- انتقلت من قسم التاريخ جامعة حلب إلى قسم التاريخ جامعة البعث بتاريخ ٢٠٠٧/٩/١٦م.
- أصبحت رئيساً لقسم التاريخ في جامعة البعث منذ ٢٠٠٧/١١/٥م وحتى ٢٠٠٩/٩/١م.
- أعمل الآن مدرساً في قسم التاريخ (تاريخ العصور الوسطى) جامعة البعث.
- أصبحت أستاذاً مساعداً بتاريخ ٢٠١١/١٠/٢٦م.
- أصبحت رئيساً لقسم التاريخ في جامعة البعث منذ ٢٠١٨ / ٩ / ١٠م وحتى الآن.
- أصبحت أستاذاً بتاريخ ٢٠١٩/٧/٣٠م.

المقررات التي درستها:

تاريخ أوروبا وحضارتها في العصور الوسطى - تاريخ بيزنطة وحضارتها - حروب الفرنجة (الصليبية) - العصر العباسي الثالث - تاريخ الأيوبيين والمماليك - عصر الرسول والخلفاء الراشدين.

د. عبد السلام زيدان

Curriculum Vitae (CV)

Name : Abdoul Salam

Father's name: Mohammad

Mother's name : khalediah

Date of Birth : 14/9/1971

Address: S.A.R –Homs-Ba'th University –Department of History .

Qualifications :

- 1- Alicence of literature .Department of History with a very good grade point .
- 2- A high –research diploma in "The History of Arabs and Islam ".
- 3- A high –research diploma in "medieval history "from Assiut University in 1999.
- 4- A master's degree in "medieval history "with a grade point "excellent " from Assiut University in 2001.
- 5- A P.h.D in "medieval history "with a grade point of first honor from Assiut University in 2004.

Published Articles :

- 1- The role of Mawsel in the Islamic Jihad Movement against Crusade in 491(CE), 507(H).
- 2- The third attempt of the Crusade to occupy Damascus in 1148(CE), 543(H).
- 3- The role of Mawsel in the Islamic Jihad Movement against Crusade in 507-538 (H).
- 4- The crusade policy of the British King ,Henry II (1154-1189)CE
- 5- The German –Byzantine relations in the second crusade.
- 6- The role of Frederick Barbarossa in the 3rd crusade.

Books:

-The History of Arabic country "The Umayyad Period "

Career snapshot:

1- an assistant in the department of history ,Aleppo University since 29/7/1995 until 9/12/1998.

2-I was delegated to Assiut University then I came back in 8/8/2004 .

3-I was a professor in the department of History in 16/5/2005.

4- I moved from Aleppo University to Al.Ba'th University .Department of History 16/7 /2007.

5-I became head of History department in Al.Ba"th University from 5/11/2007 till 1-9-2009 .

6-I am working now as professor of the "Medieval History " in Al.Ba'th University ,Department of History .

7-I became an assistant professor in 26-10-2011

8-I became head of History department in Al.Ba"th University from 10/9/2018 till now.

9-I became a professor on 30/7/2019.

Attended courses:

-Europe history and civilization in the Medieval period

-Byzantine History and civilization

-The crusade Wars .

-The third Abbasy Agge.

-The Ayyubid and Mamluk History

-The Prophet and Orthodox Caliphs' Period

D.A.S.Zidan